
M in nove trošarine 
Zadnje tedne našo javnost, zlasti vino

gradnike, precej razburja novi banovinski 
trošarinski pravilnik. Jasno je, da se je 
glede na to pečala z njim tudi »Kmetska 
zbornica« kot stanovska zastopnica naše
ga kmeta. Dne 25. januarja se je namreč 
vršila pod predsedstvom g. Steblovnika 
seja izvršilnega odbora KZ in ta je kot 
glavno točko dnevnega reda obširno ob
ravnaval navedeni pravilnik. Razprava je 
ugotovila med drrgim tudi sledeče: 

Leta 1932 je izšel trošarinski zakon, ki 
je ukinil dotlej strogo kontrolo nad pro
metom z alkoholnimi pijačami. Posledice 
so se začele kmalu kazati. Zaradi bistveno 
omiljene kontrole se je začelo razvijati 
prikrito tihotapstvo z alkoholnimi pijača
mi in občinam so začeli ti viri polagoma 
usihati. Po novem pravilniku se bo zopet 
znatno dvignil donos trošarine pri obči
nah in pri banovini, plačali bodo pa ta do
nos predvsem tisti, ki so se mu doslej 
znali nezakonito izmuzniti. Občina hndo 
tako lahko znižale občinske doklade, ozi
roma spravile tež* k položaj svojih financ 
v red in izvršile marsikatere potrebe, ki 
jih danes kratko in malo ne morejo. 

Izvršilni odbor KZ je po temeljiti in ob
širni razpravi ugotovil gornja dejstva, ki 
so v zvezi z novim pravilnikom. So pa po
samezni člani opozorili na nekatere trdot« 
in pomanjkljivosti besedila nove uredbe, 
zaradi česar je izvršilni odbor KZ sklenil 
ukreniti v zvezi z Vinarskim društvom vse 
potrebne korake, "i se te čimprej popra
vijo ter ima tudi zagotovilo, da se bo to 
i.vršilo. Enako je zbornica od merodajnih 
strani obveščena, da namerava porabiti 
banovina tako dosežen višek dohodkov 
zopet izključno le v korist našega kmeč
kega ljudstva, v prav znatni meri ravno 
vinogradnikov. 

Sedaj je za naše vinogradnike čas, ko 
lahko banovina dokaže, da zasleduje cilj 
pomoči in dviga našega vinogradništva in 
mu nakloni v novem proračunu znatnejše 
podpore za obnovo vinogradov, za nabavo 
galice, žvepla in drugih potrebščin. 

V Mariboru že obstoji poseben odbor s 
kmetom in vinogradnikom Jos. Špindler
jem od Sv. Ane v Slov. goricah na čelu, ki 
ie temeljito proučil z Vinarskim društvom 
vse, kar je poslabšalo položaj vinogradni
ka z novim pravilnikom in kako bi se dala 
ta škoda popraviti z odstranitvijo trdot 
iz pravilnika. 

Odbor je prevzel tudi nalogo, da bo pred
ložil banovini vse nujne potrebe štajer
skih vinogradnikov in bo skušal nakloniti 
banovinske denarne vire omiljenju obup
nega položaja, v katerem se nahaja štajer
sko vinogradništvo. Upamo, da bo zadeva 
rešena v splošno zadovoljstvo. 


